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Zápis 
z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 29. dubna 2017 v Pardubicích v Hotelu Trim 

 
Účastníci jednání: 

OO ČSCH Beroun (Romana Čechová), Brno (Milan Uher), Břeclav (Václav Rohrer ml.), České Budějovice 

(MVDr. Pavel Doubek), Domažlice (Josef Buršík), Havlíčkův Brod (Jan Křivský), Hodonín (Tomáš Horinka), 

Hradec Králové (Jaroslav Kalaš), Chomutov (Josef Ješetický), Chrudim (Jiří Zeman), Jičín (Pavel Kára), Jihlava 

(Josef Vaněk), Jindřichův Hradec (Vladimír Kopřiva), Karlovy Vary (Jiří Kaštovský), Karviná (PhDr. Rostislav 

Mrlina), Klatovy (Pavel Volmut), Kolín (Oldřich Šálek), Kroměříž (Lukáš Janečka), Kutná Hora (Vlasta 

Novák), Liberec (František Strnad), Litoměřice (Ladislav Holec), Louny (Václav Stehlík), Mělník (Josef Škoda), 

Mladá Boleslav (Milan Hradec ml.), Opava (Marek Vajda), Ostrava (Ivo Lubojacký), Pardubice (Josef Blažek), 

Pelhřimov (Marie Špátová), Písek (František Štochl), Plzeň obl. (Martin Loukota), Praha (Markéta Uzlová), 

Přerov (Pavla Kabátová), Příbram (Ján Beňo), Rokycany (Ing. Petr Macháček), Rychnov nad Kněžnou (Václav 

Hromek), Sokolov (Antonín Drbal), Strakonice (Jan Velíšek), Svitavy (Richard Kořízek), Šumperk (Ivana 

Kolářová), Tábor (Štefan Kočica), Tachov (Jakub Šedivý), Trutnov (Václav Brdička), Uherské Hradiště (Ing. 

Martin Zábrana), Ústí nad Orlicí (JUDr. Mikuláš Papoušek), Vyškov (Jiří Soukup), Znojmo (Alena Polášková), 

Žďár nad Sázavou (Jiří Štourač) – 47 delegátů – 393 hlasů = účast 68,70 %. 

Klub chovatelů araukan (Gabriela Vajdová), australek (Jiří Andrle), barneveldek (Miroslav Horák), českých hus 

(Mgr. Pavel Mrkvička), hamburčanek (Vladimír Novák), hempšírek (František Stávek), krůt a perliček (Zdeněk 

Dráb), leghornek (Josef Blažek), maransek (Jana Mesteková), plymutek (Jaroslav Balcar), rodajlendek (Jaroslav 

Novák), sasexek (Jaroslav Bayer), sebritek (Ivan Zábrana), šumavanek (Jaroslav Kalaš), velsumek (Jiří Král), 

vlašek (Martin Loukota), vyandotek (Pavel Tuček), zakrslých a smaragdových kachen (Milan Uher) – účast 

90,00 %. 

ÚOK CHD, KK, předseda Sboru posuzovatelů drůbeže, tajemnice ÚOK CHD: Jaroslav Bayer, Pavel 

Hrubeš, Tadeáš Jokiel, Jaroslav Kalaš, Josef Škoda, Josef Vilhelm, Peter Žuffa, Václav Brdička, Miloslav Hertl, 

Ivan Pavel, Ing. Eliška Stejskalová 

Hosté: Ing. Miroslav Kroft -  předseda ÚVV ČSCH, Lubomír Kesner – člen ÚVV ČSCH, Ing. David Rameš - 

generální  sekretář ÚVV ČSCH, Ing. František Šonka – čestný předseda ÚOK CHD, MVDr. Miloslav Martinec, 

Ph.D. – předseda ÚOK CHK, Pavel Wieder – předseda ÚOK CHOH 

 
(Poznámka - hlasy stanoveny dle počtu objednaných členských známek na rok 2017. Na každých 

započatých 20 dospělých členů počítán jeden hlas. Celkový počet je 572 hlasy = 100 %.) 

 

PROGRAM:    

1. Zahájení, volba pracovních komisí, schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulé konference 

3. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za rok 2016  

4. Zpráva o činnosti Sboru posuzovatelů drůbeže za rok 2016 

5. Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2016 

6. Zpráva kontrolní komise za rok 2016 

7. Příprava voleb do ÚOK CHD v roce 2018 

8. Návrh rozpočtu ÚOK CHD na rok 2018 

9. Diskuse, různé  

10. Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2017  

11. Usnesení 

12. Závěr              

 



Ad 1)  Zahájení, volba pracovních komisí, schválení programu 

     Jednání svolala Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK) 

prostřednictvím e-mailem rozeslané pozvánky. Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů 

drůbeže (dále jen konference) zahájil v 10.05 hodin Pavel Hrubeš, předseda ÚOK, který 

nejprve přivítal hosty a delegáty. Vyhlásil minutu ticha na uctění památky zesnulého 

posuzovatele Aloise Sedláka a dalších chovatelů drůbeže. Následně předal slovo Josefu 

Vilhelmovi, členovi ÚOK, jenž dále schůzi řídil. Ten vznesl dotaz, má-li někdo připomínky 

k jednacímu řádu. Vladimír Kopřiva navrhnul vypuštění budu č. 12 (diskusní příspěvky se 

musejí týkat schváleného programu). Josef Vilhelm vysvětlil, že důvodem je, aby se zbytečně 

nerozvíjela diskuse, jež se týká jiných sekcí.  

     JUDr. Mikuláš Papoušek podal po opakované kontrole prezenční listiny informaci, že 

přítomni jsou delegáti okresních, oblastních a městských organizací s celkovým počtem 393 

rozhodující hlasy, nadpoloviční většina je 197 hlasů, jednání je usnášeníschopné. Z celkového 

počtu 20 klubů je přítomno 18 delegátů klubů s hlasem poradním.   

      Schválení programu předcházela volba pracovních komisí, zapisovatele a ověřovatelů. 

Kdo souhlasí, aby mandátová komise pracovala ve složení: Tadeáš Jokiel, JUDr. Mikuláš 

Papoušek (oba navrženi ÚOK), Vladimír Kopřiva, Antonín Drbal, Josef Ješetický, Pavla 

Kabátová, Jana Mesteková - hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí, aby návrhová 

komise pracovala ve složení: Jaroslav Kalaš, Ivan Zábrana (oba navrženi ÚOK), Jiří Král, 

Miroslav Horák, Alena Polášková – hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí, aby 

zapisovatelkou byla Ing. Eliška Stejskalová – hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí, 

aby ověřovateli zápisu byli: Josef Blažek, Ivan Zábrana a Milan Uher – hlasování: PRO 

vizuálně většina. Vzhledem k četným průtahům v jednání vyzval Josef Blažek přítomné 

delegáty, aby vystupovali konstruktivně, zbytečně nezdržovali jednání, nemařili čas a 

nevytvářeli u hostů špatný dojem z rokování. Vzhledem k opakovaným hlasováním a 

nesrovnalostem při sčítání byla k poradě svolána mandátová komise.  

     Poté následovalo další hlasování. Kdo souhlasí, aby z jednání konference byl pořízen 

zvukový záznam – hlasování: PRO 244 hlasy. (Poznámka – záznam bude po dobu jednoho 

roku uložený v Sekretariátu ÚVV ČSCH.) Kdo souhlasí, aby byl z jednacího řádu vypuštěn 

bod č. 12 – hlasování: PRO 195 hlasů, neschváleno - bod č. 12 byl v jednacím řádu 

ponechán, diskusní příspěvky se musejí týkat schváleného programu. Josef Vilhelm vznesl 

dotaz, navrhuje-li někdo z přítomných změnu programu. Vzhledem k tomu, že žádná změna 

navržena nebyla, následovalo hlasování. Kdo souhlasí s předloženým programem jednání – 

hlasování: 393 hlasy. Jednáno bylo o tom, zdali může být přítomen doprovod delegátky 

Klubu chovatelů maransek. Kdo souhlasí, aby byl na jednání konference přítomen doprovod 

delegátky klubu– hlasování: PRO 393 hlasy.  

 

Ad 2)  Kontrola usnesení z minulého jednání 

     Informaci přednesl Josef Vilhelm. Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

drůbeže, která se konala dne 16. dubna 2016 v Pardubicích, uložila:     

1. Revitalizovat program české slepice zlaté kropenaté. (ŘEŠENO PRŮBĚŽNĚ, 

doplňující informaci upřesnil Ivan Pavel, garant pro genetické zdroje českých slepic a 

českých hus.)  

2. Nadále řešit testovací stanici drůbeže. (V ŘEŠENÍ JE ZŘÍZENÍ TESTOVACÍ 

STANICE PŘI SZeŠ V LANŠKROUNĚ.) 

3. Zajistit realizaci metodik pro genetické zdroje drůbeže. (SPLNĚNO.) 

4. ÚOK CHD větší podporu klubů (rodokmenné a křídelní známky). (SPLNĚNO 

ČÁSTEČNĚ – křídelní známky jsou v nabídce distribučního střediska o 

rodokmenných známkách se jedná.) 

5. Předložit výsledky hospodaření ÚOK CHD za rok 2015. (BOD NEMOHL BÝT 

SPLNĚN, důvod zazní ve zprávě kontrolní komise.)   

6. Změnu čl. 7 – organizačního řádu odbornosti: „…Každý jednotlivý klub má právo 

delegovat na jednání Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže 

jednoho zástupce s hlasem poradním, ve věcech odborných s hlasem rozhodujícím. 



(BOD NEBYL V SOULADU S MINULÝMI STANOVAMI ČSCH. Prováděcí 

předpisy k současným stanovám se teprve tvoří.)  

Vladimír Kopřiva poznamenal, že bod č. 5 není splněný. Josef Vilhelm vysvětlil, že úkol 

nebylo možné splnit. Účetní firma v roce 2015 nevedla účetně jednotlivá střediska, ale 

svaz jako celek.  

 

Ad 3) Zpráva o činnosti ÚOK CHD za rok 2016 

     Zprávu přednesl Pavel Hrubeš. Konstatoval, že ÚOK v roce 2016 zasedala celkem 

čtyřikrát. Vzhledem ke zdravotní indispozici tehdejšího předsedy ÚOK Jaroslava Bayera byla 

některá jednání svolána operativně - s tím souvisí i nižší účast některých členů na jednáních. 

Řada úkolů byla řešena také elektronicky. Uvedl, že Jaroslav Bayer několikrát ÚOK nabídl 

svoji rezignaci, v únoru letošního roku požádal, aby byl z postu předsedy ÚOK uvolněný. 

Dále referoval o podpoře mladých chovatelů a pomoci při zajištění Olympiády mladých 

chovatelů. Připomněl, že drůbež je zařazena mezi hospodářská zvířata a základním předpisem 

je tzv. plemenářský zákon. Nad ÚOK je řídícím článkem Rada Plemenné knihy drůbeže, která 

řídí odbornou činnost. Členy Rady Plemenné knihy drůbeže jsou i zástupci různých státních 

institucí a vysokých škol. Toto schéma je v našem svazu ojedinělé. Zcela zásadním bodem, 

který se řešil v průběhu minulého roku, bylo dokončení nové metodiky pro genetické zdroje 

drůbeže. Těmi jsou plemena česká slepice, česká husa a česká husa chocholatá. Dále Pavel 

Hrubeš informoval, že ÚOK schválila příspěvek klubům, jejichž členové vystavili drůbež na 

výstavě Chovatel 2016 - příspěvek činil 35,- Kč za vystavené zvíře. Těm členům klubu, kteří 

vystavili drůbež na Celostátní výstavě mladé drůbeže 2016, byl vyplacen příspěvek 20,- Kč za 

vystavené zvíře. Celkem byla na těchto příspěvcích vyplacena částka 18.690,- Kč. Dále byla 

vyplacena částka 2.000, - Kč nově založenému Klubu chovatelů zakrslých a smaragdových 

kachen a částka rovněž 2.000,- Kč znovuobnovenému Klubu chovatelů australek. Z dalších 

finančních podpor byly vyplaceny majitelům šlechtitelských a plemenných chovů příspěvky 

v celkové výši 70.100,- Kč. Vyplaceny byly státní dotace majitelům genetických zdrojů 

českých hus a českých slepic v celkové výši 231.200,- Kč. Sazba na jednu českou slepici byla 

500,- Kč na kus, sazba na českou husu a českou husu chocholatou 800,- Kč na kus. Klubu 

chovatelů českých slepic byl vyplacen dotační příspěvek 25.074,- Kč a Klubu chovatelů 

českých hus příspěvek 33.074,- Kč. Pavel Hrubeš dále informoval, že ÚOK spolupracuje se 

Střední zemědělskou školou v Lanškrouně, kde probíhají jednání ohledně zřízení testovací 

stanice. Poté Pavel Hrubeš zdůraznil, že Ministerstvo zemědělství ČR požádalo ČSCH o 

zmapování populace národních plemen drůbeže – i chovů, které nejsou uznány jako genetické 

zdroje. S ohledem na tuto skutečnost je připraven také nový návrh Směrnice pro uznávací 

řízení a činnost kontrolovaných chovů drůbeže - značné pravomoci v oblasti ostatních plemen 

se přenesou na chovatelské kluby. Uznávací řízení ostatních, tedy ne našich původních 

plemen, bude probíhat na speciálních výstavách. V únoru letošního roku byly s návrhem 

seznámeny kluby. Směrnice bude předložena ke schválení Radě Plemenné knihy drůbeže. 

V současnosti ÚOK eviduje 20 chovatelských klubů. Tři kluby ukončily k 31. 12. 2016 svoji 

činnost – Klub chovatelů bojových plemen, Klub chovatelů chocholatých plemen a Klub 

chovatelů vodní drůbeže.   

 

Ad 4) Zpráva o činnosti Sboru posuzovatelů drůbeže za rok 2016 

     Ivan Pavel v podrobné zprávě, jež byla doporučena ke zveřejnění na webu ČSCH a 

v časopise Chovatel, informoval, že v současnosti má Sbor posuzovatelů drůbeže 63 členy, 

průměrně každý ročně absolvuje 12 výstav. Celkem bylo v roce 2016 posouzeno 44 245 kusů 

drůbeže. Zrekapituloval počty zvířat oceněných jednotlivými známkami. Nízké ocenění a 

výluky zdůvodnil především stále se snižující kvalitou vystavených zvířat. Informoval o 

nepovoleném značení zvířat na výstavách a častém zasahování pořadatelů do procesu 

posuzování drůbeže a vynucování udělení čestných cen. Vysvětlil, že nízké počty drůbeže na 

našich  celostátních výstav neumožňují řadit expozice drůbeže tak, jak je to v zahraničí. 

Upozornil na kritickou situaci v populaci čistokrevné drůbeže – chovatelé do chovu zařazují 

v nevědomosti různé hybridy, barevně či kresebně připomínající čistokrevnou drůbež. 



Vyslovil nesouhlas se zveřejňováním inzerátů na hybridní drůbež v časopise Chovatel. Uvedl, 

že chovatelé požadují posuzování plemen, která u nás nejsou dosud uznána. Avizoval 

uplatňování stejných postupů při zařazování nových plemen, jako je například v naší sekci 

chovatelů králíků. Dále Ivan Pavel uvedl, že se připravuje novelizovaný seznam plemen, 

barevných a kresebných rázů uznaných v ČR.   

     JUDr. Mikuláš Papoušek informoval, že přišel další delegát. Celkem delegáti disponují 

400 hlasy, pro přijetí je nutný 201 hlas.  

 

Ad 5) Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2016 

     Peter Žuffa informoval ve svém referátu, doplněném prezentací, o třech stěžejních 

zasedáních Evropského chovatelského svazu (dále jen EE). Pohovořil o práci standardové 

komise a čtyřech nových plemenech, která byla uznaná na Evropské výstavě drobného 

zvířectva (dále jen EV), která se konala v roce 2015 ve Francii ve městě Mety. Připomněl 

kritické ohlasy na tuto výstavu, velmi špatné organizační zajištění a nevyhovující ustájení 

zvířat, absenci seznamu ztracených zvířat atd. Uvedl, že se připravuje nový elektronický 

seznam plemen, barevných a kresebných rázů uznaných EE. Ke generálnímu zasedání  

referoval, že se ho zúčastnili delegáti z 19 zemí – nově i z Litvy. Uvedl, že Německo se 

vzdalo pořadatelství EV v roce 2021, v tomto termínu se pořadatelství ujme Rakousko. ČSCH 

požádá o přesun pořadatelství EV z roku 2030 na rok 2024. Konstatoval, že  EE má velice 

dobré zkušenosti s Českým svazem chovatelů coby pořadatelem EV. Dále uvedl, že všechny 

země – kromě Nizozemí, třech skandinávských států a ČR – již užívají evropský systém 

bodování drůbeže. Mezinárodní školení se konalo v roce 2016 ve Švýcarsku, za ČR se ho 

zúčastnili Václav Nedělka ml. a Peter Žuffa. Celkem se ho zúčastnilo 80 posuzovatelů ze 16 

zemí, nově i zástupce Turecka, v němž je 1,5 milionu chovatelů. Připomněl zásluhy Ivana 

Zábrany, který pomohl obnovit populaci sebritek ve Švýcarsku. Dále zrekapituloval výstavy 

v zahraničí, na nichž posuzoval: v Belgii, v Rumunsku (v Chorvatsku a Polsku byly výstavy 

z důvodu ptačí chřipky zrušeny). Dále bodoval v Turecku a v Kuvajtu. Uvedl, že se nabízí 

spolupráce s chovateli z východních zemí, je však nezbytné patřičně ocenit naše zvířata, zatím 

máme nízké ceny. Vyzval k podpoře celostátní výstavy drobného zvířectva, která je 

zahraničními chovateli bedlivě sledována a má z důvodu propagace velký význam. Na závěr 

konstatoval, že s ptačí chřipkou se budou chovatelé muset naučit žít, protože tu byla i dřív a je 

předpoklad, že se znovu vyskytne. 

 

Ad 6) Zpráva kontrolní komise odbornosti za rok 2016 

     Zprávu přednesl Miloslav Hertl, předseda kontrolní komise (dále jen KK). Revize 

hospodaření ÚOK za minulý rok se konala dne 20. 4. 2017 v Praze, za KK se jí zúčastnili 

Miloslav Hertl a Václav Brdička. Uvedl, že hospodářský výsledek vykazuje nedočerpání 

finančních prostředků ve výši 257 669,68 Kč. Kontrolou kopií dokladů, jež byly předány do 

účtárny, bylo zjištěno, že na středisku 310 „Drůbež“ není zaúčtován doklad za uznávací řízení 

nového chovu – částka ve výši 1 425,- Kč. Je nutné dohledat, na kterém jiném středisku je 

tento náklad zanesený. V roce 2016 chovatelé odebrali celkem 153 350 nánožních kroužků na 

drůbež (příjem do komise činil 230 025,- Kč, to je 1,50 Kč za každý kroužek). Z toho bylo 

v základní objednávce objednáno 126 507 kroužků, podíl kroužků pro kluby byl 4 525 

kroužků. Plánovaná částka – příjem za kroužky pro odbornost -  byla tak překročena (plán 

199 000,- Kč). Kontrola se zaměřila na cestovné funkcionářů (kontrola vykazovaných ujetých 

kilometrů je prováděna při vyplácení cestovních náhrad). Plán čerpání: 80 000,- Kč, 

vyčerpalo se 63 692,- Kč. Důvodem byla nižší účast na jednáních z důvodu několika 

operativně svolaných zasedání. Členové ÚOK a KK se navíc snažili maximálně využít 

společné cesty na jednání. Doklady pro účtárnu byly vždy doplněny pozvánkou na jednání a 

prezenční listinou. Cestovné bylo zasíláno na účet funkcionářů. Cestovné - zahraničí bylo 

rovněž zkontrolováno, náklady na Petera Žuffu, stálého delegáta ČSCH v EE, byly řešeny 

napůl se slovenským svazem. Plán byl 30 000,- Kč, vyčerpáno bylo 12 441,- Kč. Částka 

určená na uznávací řízení nebyla vyčerpána z důvodu, že neproběhlo uznávací řízení 

stávajících šlechtitelských a plemenných chovů (plán 90 000,- Kč). Ministerstvo zemědělství 



ČR doporučilo ČSCH prioritně se věnovat národním plemenům drůbeže a chovy šlechtitelské 

a plemenné vést přes kluby. V současnosti se zpracovávají nové směrnice pro uznávací řízení 

kontrolovaných chovů. Kontrola byla provedena u dotačních titulů na české slepice a české 

husy. Vyplacení dotací – bez závad. Mezinárodní styk – poplatky, plán 50.000,- Kč, čerpáno 

15 667,40 Kč. Úhrada za poplatky na jednáních Evropského chovatelského svazu a 

mezinárodních školeních – náklady na Petera Žuffu - byly opět řešeny napůl se slovenským 

svazem. Příspěvky na plemenné a šlechtitelské chovy: plán 100 000,- Kč. Příspěvky byly 

uděleny stávajícím kontrolovaných chovům dle klíče – zohledněna byla účast na celostátní 

výstavě. Vzhledem k nižší účasti na celostátních výstavách (popřípadě neúplnosti dokladů 

v Plemenné knize drůbeže) byla částka nedočerpána (celkem vyplaceno 70 100,- Kč). 

Příspěvky vystavovatelům – členům klubu (na celostátní výstavě mláďat: příspěvek 20,- Kč 

pro klubové zvíře, na celostátní výstavě drobného zvířectva: příspěvek 35,- Kč na klubové 

zvíře). Plán: 50.000,- Kč, čerpáno 22.690,- Kč. V této částce je započítáno také 2 000,- Kč pro 

nově vzniklý Klub chovatelů zakrslých a smaragdových kachen a 2 000,- Kč pro 

znovuobnovený Klub chovatelů australek. Vzdělávací fond - plán 31 500,- Kč, vybráno bylo 

31 000,- Kč. Důvod – jeden posuzovatel ukončil činnost, peníze vybrány od 62 posuzovatelů. 

Vybrané finanční prostředky byly vloženy do rozpočtu ÚOK a použity na školení 

posuzovatelů – pronájem prostor, přednáška veterinárního lékaře, úhrada části nákladů na 

stravování a noclehy posuzovatelů. Kontrolní komise doporučuje tato opatření: nadále 

využívat možnost společné cesty členů ÚOK a kontrolní komise na jednání. Prověřit, zdali 

třetí člen kontrolní komise, vzhledem k pracovní vytíženosti, chce i nadále setrvat v kontrolní 

komisi. Zvýšit příspěvek pro klubová zvířata vystavená na celostátní výstavě mláďat: 40,- Kč 

za kus a na celostátní výstavě drobného zvířectva: 70,- Kč za kus. Chovatelským klubům 

drůbeže, aby v rámci svých členů hledaly budoucí správce pobočných plemenných knih 

drůbeže. Členům chovatelských klubů drůbeže, aby se na svých okresních konferencích 

nechali delegovat coby delegáti na Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů drůbeže. 

ÚOK, aby se zástupce účastnil všech výročních členských schůzí klubů. 

 

Ad 7) Příprava voleb do ÚOK CHD v roce 2018 

     Josef Vilhelm uvedl, že rok 2018 je v ČSCH rokem volebním. Dle nových Stanov ČSCH 

je možné volby do ÚOK provést dvěma způsoby - volit jednotlivce či  týmy. Stávající ÚOK 

navrhuje volbu jednotlivců a ÚOK v počtu sedmi členů. Vznesl dotaz, má-li někdo jiný návrh. 

Jiný návrh předložen nebyl. Před hlasováním požádal mandátovou komisi o kontrolu počtu 

hlasů – zjištěno bylo, že přítomní delegáti disponují 400 hlasy. Kdo souhlasí s tím, aby 

budoucí ÚOK byla sedmičlenná – hlasování: PRO 400 hlasů. Dále Josef Vilhelm přednesl 

návrh, aby budoucí kontrolní komise pracovala jako tříčlenná. Nikdo z pléna nepředložil jiný 

návrh. Kdo souhlasí s tím, aby budoucí kontrolní komise pracovala jako tříčlenná – 

hlasování: PRO 400 hlasů. Josef Vilhelm informoval, že je nezbytné zvolit komisi pro 

přípravu voleb. Předložil návrh na tříčlennou komisi. Z pléna jiný návrh nevzešel. Kdo 

souhlasí s tím, aby komise pro přípravu voleb byla tříčlenná – hlasování: PRO 400 hlasů. 

Poté požádal JUDr. Mikuláše Papouška, delegáta konference a také předsedu Komise pro 

přípravu prováděcích předpisů ke Stanovám ČSCH, aby informoval o dvou způsobech voleb.  

     JUDr. Mikuláš Papoušek konstatoval, že oba dva způsoby voleb – jednotlivců i týmů – 

mají každý svoje klady a zápory. Při volbě týmů nemohou delegáti ovlivnit složení ÚOK. 

Teprve po volbě se členové domluví, kdo bude pracovat jako předseda, místopředseda atd. Při 

volbě týmů kandiduje tým v čele s předsedou. Upozornil, že krajské sdružení ČSCH 

kandidáty nenavrhuje, protože stojí mimo organizační strukturu ČSCH. Je založeno na 

základě smluvního vztahu mezi okresními organizacemi (dále jen OO). Upozornil na to, že 

při volbě jednotlivců si nemusejí zvolení kandidáti rozumět. Uvedl, že při volbě jednotlivců 

může být v prvním kole zvolena část členů ÚOK, ve druhém se dovolí zbývající. Při volbě 

týmů – pokud jich kandiduje víc a žádný nedostane více jak 50 % hlasů – druhé kolo dle 

návrhu volebního řádu neproběhne a zůstává v činnosti stávající ÚOK. Dále JUDr. Mikuláš 

Papoušek konstatoval, že návrh volebního řádu bude schvalovat letošní Valná hromada ČSCH 

(dále jen VH). Jestli vůbec bude druhé kolo při volbě týmů, to se teprve rozhodne. Dále 

vysvětlil, že komise pro přípravu voleb shromáždí kandidátní listiny, posoudí, jestli jsou 



v souladu s volebním řádem a  postoupí je volební komisi. Avizoval, že nechce být členem 

volební komise.  

- Lubomír Kesner: připomněl, že každý člen týmu musí být navržený základní 

organizací a schválený OO, pokud by OO kandidaturu člena  týmu neschválila, je 

neplatná; 

- Milan Uher: upozornil, že teprve letošní VH určí, jaký bude volební řád; 

- JUDr. Mikuláš Papoušek: uvedl, že jsou elementární obecné zásady pro provedení 

vlastního volebního aktu, které platí i pro volby v ČSCH. I návrh volebního řádu 

v ČSCH musí ctít tyto obecné zásady; 

- Miloslav Hertl: upozornil, že navrhovat kandidáty by měly okresní sekce chovatelů 

drůbeže; 

- Vladimír Kopřiva: vyzval delegáty, aby rozhodli, zda volit jednotlivce či týmy, 

diskuse na další téma zatím nemají smysl; 

Josef Vilhelm vyzval k volbě tříčlenné komise pro přípravu voleb – stávající ÚOK navrhuje 

jako člena JUDr. Mikuláše Papouška. Požádal o další návrhy z pléna, po předložení návrhů 

nechal hlasovat. Kdo souhlasí, aby členy komise pro přípravu voleb do ÚOK v roce 2018 byli 

JUDr. Mikuláš Papoušek, Milan Uher a Miloslav Hertl – hlasování: PRO 400 hlasů.  

     Následovala diskuse na téma, jakým způsobem proběhnou volby do ÚOK v roce 2018, 

uvedl, že ve stávající ÚOK převažuje názor na volbu jednotlivců; 

- Josef Ješetický: upozornil, že volba týmů je diskriminační, pokud některého kandidáta 

nebudou chtít do nějakého týmu, nemůže kandidovat, volba jednotlivců proti sobě 

staví schopné lidi; 

- Vladimír Kopřiva: nejprve podotkl, že sám nechce kandidovat (ani v týmu), doporučil 

Josefu Ješetickému, aby si sestavil svůj tým, zdůraznil, že v týmu budou lidé se 

stejným názorem a programem; 

- Ivan Pavel: vyjádřil se pro volbu týmů, jsou čitelnější, jdou do voleb s jasným 

programem; 

- Marek Vajda: podpořil volbu týmů, uvedl, že členové týmu si budou rozumět; 

- Václav Brdička: konstatoval, že se do svazu vtahuje politika a s ní související politické 

manýry, v čele týmu budou sice špičkoví jedinci, kteří ale půjdou proti sobě; 

- Pavel Wieder: pozdravil delegáty, pohovořil o vlastní zkušenosti s týmovou prací, 

snahou je, aby svaz postoupil dopředu. Uvedl, že dnes je svaz značně rozklížený 

osobními antipatiemi a nevraživostí. Tým v čele s předsedou jde do voleb 

s programem, odkryje plán, je to čitelnější způsob než volba jednotlivců. Dále 

podotknul, že vnímá snahu podpořit volbu jednotlivců; 

- Jaroslav Bayer: konstatoval, že při volbě jednotlivců jsou hned známi i náhradníci; 

- JUDr. Mikuláš Papoušek: připomněl, že volby uvedl tím, že oba způsoby mají svoje 

výhody a nevýhody, žádný z obou způsobů nepreferoval;  

- Vladimír Kopřiva – uvedl, že je možné členy ÚOK kooptovat; 

- Miloslav Hertl: konstatoval, že Petera Žuffu budou chtít do týmu všichni, ale může být 

jenom v jednom; 

- Vladimír Kopřiva: odpověděl, že Peter Žuffa může zastupovat v EE náš svaz, aniž by 

byl členem ÚOK. 

     Vhledem k tomu, že nikdo další v diskusi nevystoupil, nechal Josef Vilhelm hlasovat. Kdo 

souhlasí, aby volby v roce 2018 do ÚOK chovatelů drůbeže proběhly jako volba jednotlivců – 

hlasování: PRO 242 hlasy.   

 

Ad 8) Příprava rozpočtu na rok 2017 

     Delegáti obdrželi spolu s pozvánkou na jednání návrh rozpočtu na rok 2018 – byl 

předložený vyrovnaný rozpočet – nákladová i příjmová část 480 000,- Kč. Návrh byl zároveň 

promítán. Následovala diskuse k jednotlivým položkám.   

- Jaroslav Bayer: doporučil, aby navrhovaný rozpočet byl schválený, v průběhu roku lze 

požádat o rozpočtové změny; 

- Zdeněk Dráb: vznesl dotaz, kde jsou podchyceny příspěvky od adeptů; 



- Josef Vilhelm: vysvětlil, že jsou vedeny na samostatném účtu, jsou-li náklady na 

adepty, zaúčtují se do rozpočtu ÚOK a ze samostatného účtu se převede adekvátní 

částka ke snížení těchto nákladů; 

- Václav Hromek: dotazoval se, kde skončí peníze ušetřené v rozpočtu ÚOK za minulý 

rok; 

- Josef Vilhelm: konstatoval, že to jsou fiktivní peníze, nicméně lze požádat Ústřední 

výkonný výbor ČSCH (dále jen ÚVV), aby při nečekaných nákladech pro ÚOK tyto 

peníze uvolnil; 

- Ing. Miroslav Kroft: vysvětlil, že dřívější VH schválila, že nevyčerpané peníze budou 

soustředěné na saldokontu, na požádání ÚOK je lze uvolnit; 

- Vladimír Kopřiva: konstatoval, že je nutné, aby delegáti příště měli informaci o 

saldokontu, dále se zeptal na dotační peníze; 

- Ing. Eliška Stejskalová: vysvětlila, že dotační peníze jsou vedené na zvláštním 

dotačním středisku, jedná se o dotace na české slepice a české husy (tzv. průběžky), 

dotace od Výzkumného ústavu živočišné výroby, v.v.i na kooperační práce spojené 

s genetickými zdroji a dotace na vedení Plemenní knihy drůbeže. Výše přiznaných 

dotací záleží na Ministerstvu zemědělství ČR; 

- Josef Vilhelm: připomněl, že veškeré dotace spadají pod agendu ÚVV; 

- Pavel Hrubeš: uvedl, že ÚOK počítá s uvolněním finančních prostředků na 

specializaci posuzovatelů; 

- Ivan Pavel: konstatoval, že ze saldokonta bude muset být pořízen nový evidenční 

program pro Plemennou knihu drůbeže; 

- Josef Vilhelm: podpořil tento názor a uvedl, že to je ukázka toho, kdy se našetřené 

peníze musejí jednorázově vynaložit; 

- Milan Hradec ml.: navrhnul, aby ÚOK podpořila kluby při pořádání svých speciálních 

výstav; 

- Josef Vilhelm: odpověděl, že ÚOK se bude podnětem zabývat. 

- Josef Ješetický: doporučil vyplácet příspěvek 70,- Kč pro majitele klubových zvířat 

vystavených na CV - jako motivaci pro chovatele a zároveň podporu CV. 

     JUDr. Mikuláš Papoušek informoval o odchodu jednoho delegáta. Přítomní delegáti 

disponují 391 hlasem. Následovalo hlasování. Kdo souhlasí, aby navržený rozpočet ÚOK pro 

rok 2018 byl schválený tak, jak byl předložený – hlasování: PRO 358 hlasů. Josef Vilhelm 

připomněl, že rozpočet (návrhová a příjmová část ve výši 480 000,- Kč) bude předložený 

letošní VH, která ho bude schvalovat.  

 

Ad 9) Diskuse, různé 

- Milan Uher: vyzval k zachování klidu, dále uvedl, že název jednoho z účtu v rozpočtu 

je „Příspěvek ZO, klubu“, ÚOK podporuje jen kluby; 

- Josef Ješetický: vznesl dotaz, kdy letos proběhne uznávací řízení kontrolovaných 

chovů drůbeže;  

- Ivan Pavel: odpověděl, že novelizovaný tzv. plemenářský zákon se musí promítnout 

do nových směrnic pro kontrolované chovy. Tyto směrnice pak musí projednat a 

schválit Rada Plemenné knihy drůbeže, důraz bude kladen na šlechtění a podstatně 

větší zapojení klubů; 

- Zděněk Dráb: uvedl, že se snažíme provádět plemenářskou práci, ale některé líhně tuto 

snahu hatí;  

- Josef Vilhelm: podotkl, že to je podnět pro Redakční radu časopisu Chovatel – jaké 

líhně propagovat a jestli zveřejňovat inzeráty na hybridní drůbež; 

- Milan Hradec ml.: znovu vyzval k podpoře speciálních výstav pořádaných kluby; 

- Josef Vilhelm: vysvětlil, že podpora se zaměřuje především na klubovou drůbež 

prezentovanou na CV; 

- Ivan Pavel: vysvětlil, že nové směrnice pro kontrolované chovy předpokládají 

uznávací řízení na speciálních výstavách, vedení klubových poboček Plemenné knihy 

drůbeže a možnost získat na tuto činnost finanční příspěvek; 



- Josef Blažek: poznamenal, že OO mohou provádět osvětu a upozornit na chybné 

zařazování hybridní drůbeže do chovů; 

- Milan Uher: podal návrh na usnesení, aby v časopise Chovatel nebyly zveřejňovány 

inzeráty na hybridní drůbež;  

- Pavel Tuček: podpořil názor Milana Uhra; 

- Peter Žuffa: připomněl situaci v Polsku, kdy na nedávných výstavách byla drůbež 

špatně hodnocena. Propagací a vysvětlováním chovatelé pochopili, čeho se musejí 

vyvarovat, dnes je hodnocení na výstavách markantně odlišné; 

- Jaroslav Kalaš: informoval, že v okrese Hradec Králové uvedlo 17 chovatelů, že má 

čistokrevné vlašky koroptví. Z vlastního zájmu chovy navštívil a zjistil, že čistokrevné 

jsou pouze tři; 

- Jiří Soukup: upozornil, že chybí vzdělávání chovatelů, mnozí posuzovatelé nepíšou na 

oceňovací lístky poznámky, konstatoval, že noví posuzovatelé nejsou příliš kvalitní; 

- Josef Vilhelm: podotknul, že to nelze paušalizovat, ÚOK dvakrát pořádala přednášky 

pro veřejnost, zájem byl malý; 

- Pavel Tuček: doporučil pořádání přednášek s prezentací v rámci CV; 

- Markéta Uzlová: konstatovala, že absolvovala výbornou veterinární přednášku 

s MVDr. Ladislav Tarasem; 

- Vladimír Kopřiva: navrhl, aby se příští konference konala v Praze; 

- Josef Vilhelm: odpověděl, že místo určuje svolavatel, tedy ÚOK; 

JUDr. Mikuláš Papoušek informoval, že odešli další delegáti. Přítomní delegáti disponují 346 

hlasy, nadpoloviční většina je 174 hlasy.  

- Vladimír Kopřiva: znovu vyzval k hlasování, aby se příští konference konala v Praze.  

- Josef Vilhelm: ještě jednou vysvětlil, že místo konání určuje svolavatel jednání; 

Po opakovaném vyzývání Vladimíra Kopřivy nechal Josef Vilhelm hlasovat. Kdo souhlasí, 

aby se Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže v roce 2018 konala v Praze – 

hlasování: PRO 175 hlasů.  

- Ivan Pavel: konstatoval, že nelze paušalizovat, že všichni noví posuzovatelé jsou 

špatní, je hodně plemen, problematika je velmi obsáhlá. Jde o to naučit se posuzovat a 

ne znát detailně všechna plemena; 

- Lubomír Kesner: uvedl, že ÚOK by měla předložit ÚVV požadavek na pořízení klecí, 

konstatoval, že výstavní výbor před loňskou CV nesplnil očekávání, doporučil 

pořízení plastových krmítek na CV, vyzval přítomné, aby se jako garanti podíleli na 

letošní CV a zeptal se, kdy bude k dispozici aktualizovaný seznam uznaných plemen;  

- Peter Žuffa: ohradil se proti tomu, že ÚOK nedává podněty ÚVV, seznam plemen 

uznaných EE je již vyvěšený, bude doplněný; 

- Ivan Pavel: uvedl, že stávající seznam je ve Vzorníku plemen drůbeže, nově bude 

rozšířen o některá další plemena – k dispozici bude tento seznam na konci roku 2017; 

- Josef Vilhelm: upozornil, že čas postoupil a delegáti odcházejí, vyzval hosty 

k vystoupení v diskusi; 

- MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D. – pozdravil účastníky jednání, upozornil, že je 

potřeba zjistit, jaké škody způsobila ptačí chřipka, pro jednání s úřady je tento údaj 

nezbytný; 

- Ing. Miroslav Kroft: konstatoval, že v prvním pololetí letošního roku bude pořízen 

výstavní fundus za 1,5 miliónu Kč. Příští rok se plánuje pořízení výstavního fundusu 

za 2 100.000,- Kč. Uvedl, že je zcela v kompetenci ÚOK, jakým způsobem kluby 

podpoří. Potvrdil oddělené vedení dotačního střediska v rámci účetnictví hlavního 

spolku – není to rozpočet odbornosti a netýká se schvalování na konferenci. 

K hospodaření roku 2015 informoval, že ve výběrovém řízení byla vybrána účetní 

firma - po půl roce však bylo zjištěno, že vede účetnictví hlavního spolu jinak, než je 

potřeba, hospodaření jednotlivých středisek nebylo rozlišeno. Nový ústřední výbor 

ihned tuto situaci řešil, byla přijata zaměstnankyně na pracovní post ekonom – účetní. 

Rok 2016 je již veden po střediscích. Na zpětné rozklíčování roku 2015 by musely být 

vynaloženy další prostředky, navíc VH již schválila rozpočet roku 2015 jako celek. 

Znovu konstatoval, že ÚOK nemůže splnit úkol kontroly hospodaření střediska v roce 



2015. Podotkl, že ho pozastavila vysoká čísla – množství udělených výluk, požádal o 

posuzování s citem. K čerpání rozpočtu – rozpočet ÚOK je luxusní, protože 50 % 

finančních prostředků zůstalo nevyčerpáno;  

- Josef Vilhelm: vyzval k ukončení diskuse, protože konference je na hranici 

usnášeníschopnosti; 

- Pavel Wieder: konstatoval, že třem odbornostem svazu (holubářům, králíkářům, 

drůbežářům) se podařilo velmi významně navýšit peníze v rozpočtu; 

- Milan Uher: reagoval na vystoupení Ing. Miroslava Krofta, konstatoval, že řada výluk 

je udělena oprávněně; 

- Markéta Uzlová: vznesla dotaz, proč se Vzorník plemen drůbeže nepřipraví 

elektronicky k vyvěšení na web; 

- Josef Vilhelm: připomněl, že zpracování standardů vyžaduje čas; 

- Josef Buršík: ke statistice posuzování uvedl, že některá výluková zvířata v ní figurují 

několikrát, jelikož jsou vystavena na několika výstavách. 

 

Ad 10) Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 

     Josef Vilhelm uvedl, že ÚOK navrhuje jako delegáta na letošní VH Pavla Hrubeše a 

náhradníka Ivana Pavla. Z pléna nevzešel žádný jiný návrh. Kdo souhlasí, aby delegátem na 

Valnou hromadu ČSCH 2017 byl Pavel Hrubeš a náhradníkem Ivan Pavel – hlasování: PRO 

vizuálně většina.   

         

Ad 11) Usnesení 

     Jaroslav Kalaš přednesl návrh celkového usnesení (poznámka – dle Stanov ČSCH do roku 

2016 odbornost, od roku 2017 sekce chovatelů drůbeže). Přítomni byli delegáti s celkovým 

počtem 346 hlasů:  

 

USNESENÍ 
Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže, 

která se konala dne 29. dubna 2017 Pardubicích v Hotelu Trim: 

 

Schvaluje: 

1. Jednací řád. 

2. Program jednání. 

3. Volbu mandátové komise ve složení: JUDr. Mikuláš Papoušek - předseda, Tadeáš 

Jokiel, Vladimír Kopřiva, Antonín Drbal, Josef Ješetický, Pavla Kabátová, Jana 

Mesteková.  

4. Volbu návrhové komise ve složení: Jaroslav Kalaš – předseda, Ivan Zábrana, Jiří Král, 

Miroslav Horák, Alena Polášková.  

5. Volbu komise pro přípravu voleb ve složení: JUDr. Mikuláš Papoušek – předseda, 

Milan Uher, Miloslav Hertl. 

6. Zapisovatele: Ing. Eliška Stejskalová. 

7. Ověřovatele zápisu: Josef Blažek, Ivan Zábrana, Milan Uher. 

8. Delegáta Valné hromady ČSCH 2017:  Pavel Hrubeš. 

9. Náhradníka delegáta Valné hromady ČSCH 2017: Ivan Pavel. 

10. Pořízení zvukového záznamu z jednání konference, tento záznam bude archivován po 

dobu jednoho roku.  

11. Přítomnost doprovodu delegátky Klubu chovatelů maransek. 

12. Revizní zprávu o revizi (kontrole) za rok 2016 přednesenou Miloslavem Hertlem. 

13. Návrh rozpočtu sekce na rok 2018. 

14. Počet členů nové ÚOK – jako sedmičlennou. 

15. Počet členů kontrolní komise – jako tříčlennou. 

16. Volbu členů ÚOK z jednotlivě navržených kandidátů. 



17. Místem jednání Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže v roce 2018 

bude Praha. 

 

Bere na vědomí: 

1. Zprávu o činnosti ÚOK CHD za rok 2016 přednesenou Pavlem Hrubešem. 

2. Kontrolu ukládacích bodů minulé Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

drůbeže přednesenou Josefem Vilhelmem. 

3. Zprávu o činnosti Sboru posuzovatelů drůbeže za rok 2016 přednesenou Ivanem 

Pavlem. 

4. Zprávu stálého delegáta ČSCH v EE a člena standardové komise drůbeže v EE za rok 

2016 přednesenou Peterem Žuffou. 

5. Jednotlivé diskusní příspěvky. 

 

Ukládá ÚOK CHD: 

1. Zabezpečit realizaci nesplněných usnesení z minulých konferencí odbornosti.  

2. Dopracovat Směrnici pro uznávací řízení kontrolovaných chovů drůbeže.  

3. Zabezpečit čerpání schváleného rozpočtu sekce. 

4. Zabezpečit finanční prostředky pro specializaci posuzovatelů. 

5. Zasílat současně s pozvánkou na konferenci výsledek hospodaření sekce za 

předcházející období. 

6. Informovat konferenci o stavu saldokonta střediska 310. 

7. Projednat s Redakční radou časopisu Chovatel způsob inzerce prezentace nabídky 

hybridních zvířat členům ČSCH. 

8. Zveřejnit zprávu Ivana Pavla v časopise Chovatel a na webu ČSCH v sekci Drůbež. 

9. Projednat a zajistit zvýšení paušální náhrady nákladů pro Petera Žuffu spojených se 

zastupováním ČSCH sekce drůbeže v EE. 

10. Projednat možnost a stanovit výši finanční podpory pro chovatele a kluby jako 

kompenzaci při účasti na celostátních výstavách.  

 

Kdo souhlasí s předneseným návrhem usnesení – hlasování: PRO 224 hlasů.   

 

 

Ad 12) Závěr 

      Jednání ukončil Pavel Hrubeš, popřál všem hodně chovatelských úspěchů. Rokování bylo 

ukončeno v 16.45 hodin.   

 

                     

                                                                                   Pavel HRUBEŠ, v. r.  

                                                                         předseda ÚOK chovatelů drůbeže 
 

 

 

 

Zapsala: Ing. Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu: Josef Blažek, Milan Uher, Ivan Zábrana 

K ověření předáno dne: 5. 5. 2017 

Ověřování zápisu ukončeno dne: 10. 5. 2017 

Zápis bude vyvěšen na webu ČSCH, v časopise Chovatel bude uveřejněné usnesení.  


